
BLASKI I CIENIE SYTUACJI W OŚWIACIE
Poziom nauczania w gminie Krzymów daje 
powody do optymizmu, jednak pojawiają się 
też niepokojące zjawiska - taki obraz wyła-
nia się z informacji o stanie realizacji gmin-
nych zadań oświatowych w roku szkolnym 
2017/18. Informacje te przedstawił Jacek 
Popielarz na czterdziestej ósmej sesji Rady 
Gminy Krzymów. 

GDYBY NIE PECH…
Czternaste miejsce zajęły druhny z Brzeźna 
na szóstych Wojewódzkich Zawodach Spor-
towo-Pożarniczych w Wągrowcu.

JUBILATOM PRZYGRYWAŁA KAPELA
W tym roku dwadzieścia par małżeńskich 
świętowało złote i diamentowe gody. Uro-
czystość uświetnił występ kapeli Kujawiak.

ŹLE SEGREGUJEMY ŚMIECI
Trwa kontrola prawidłowej selekcji odpadów 
prowadzona przez strażnika gminnego. Do-
tychczasowe wyniki nie napawają optymi-
zmem.

SPALONE PODDASZE
Trzydziestu dwóch strażaków zmagało się 
z pożarem domu jednorodzinnego w Krzy-
mowie przy ulicy Głównej. Na szczęście oby-
ło się bez ofiar.

PUCHARY W DRODZE
W Brzeźnie został rozegrany podwójny tur-
niej strażacki. W piłce nożnej o puchar Ko-
mendanta Gminnego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej 
w Krzymowie już po raz siódmy walczyli dru-
howie, a druhny po raz trzeci w piłce siat-
kowej.
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W numerze:

JEDEN MIESIĄC – DWIE SESJE
W październiku radni gminy Krzymów dwu-
krotnie spotkali się na sesjach. Jak zawsze, 
najważniejszymi punktami obrad były zmia-
ny budżetowe.
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REKORDOWE TRZYDZIEŚCI UCIŚNIĘĆ  
I DWA WDECHY
Szesnastego października Fundacja Wielka 
Orkiestra Świątecznej Pomocy przystąpiła 
do próby ustanowienia nowego rekordu 
Guinnessa w kategorii „największa resu-
scytacja krążeniowo-oddechowa w wielu 
miejscach jednocześnie”. Do bicia rekordu 
przyłączyła się Szkoła Podstawowa im. Mi-
kołaja Kopernika w Krzymowie.
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W Szkole Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Krzymowie obchodzony 
był Dzień Papieski, upamiętniający św. Jana Pawła II. Tradycja uroczystego 
obchodzenia Dnia Papieskiego powstała w krzymowskim gimnazjum, jednak 
jej najlepsze elementy będą kontynuowane w szkole podstawowej.

Fot. P. Markowski (2x)

SŁOWEM I PIOSENKĄ  
O ŚWIĘTYM  
JANIE PAWLE II

Tegoroczny, osiemnasty Dzień Papieski 
był obchodzony czternastego października. 
W tym dniu młodzież z trzeciej klasy krzy-
mowskiego oddziału gimnazjalnego wraz 
z uczniami z klas szkoły podstawowej w ko-
ściele pw. Niepokalanego Poczęcia Najświęt-

szej Maryi Panny w Krzymowie zaprezento-
wała wiernym program słowno-muzyczny, 
upamiętniający papieża Polaka. Młodzież 
przypomniała w nim najważniejsze cechy 
Jana Pawła II, tworzące życiowy drogowskaz 
dla wszystkich, którzy pamiętają i biorą so-
bie do serca nauki głoszone przez polskiego 
papieża.

Program ten został powtórzony szesna-
stego października w szkole. Był on podsu-
mowaniem wcześniejszych, papieskich wy-
darzeń.

— Dwudziestego siódmego września mło-
dzież z trzecich klas gimnazjalnych uczestni-
czyła w czwartej Pielgrzymce Młodzieży do 
Lichenia. Tam zgromadziło się sześć tysięcy 
wiernych i cieszymy się, że byliśmy wśród nich. 
Natomiast ksiądz Juliusz Graniczny z naszą 
nauczycielką, Agatą Mrowicką, byli z pocz-
tem sztandarowym gimnazjum na pielgrzym-

ce szkół im. papieża Jana Pawła II na Jasnej 
Górze — mówi Aneta Rosiak, nauczyciela 
w Szkole Podstawowej im. Mikołaja Koper-
nika w Krzymowie. 

Tradycja uroczystego obchodzenia Dnia 
Papieskiego powstała w krzymowskim gim-
nazjum, jednak jej najlepsze elementy będą 
kontynuowane w szkole podstawowej.

— Z ceremoniału Dni Papieskich i święta 
patrona gimnazjum wybierzemy najlepsze ele-
menty i będziemy je kontynuować w ramach 
szkoły podstawowej. Mam na myśli między 
innymi majową pielgrzymkę w intencji właści-
wego wyboru szkoły średniej i dobrej przyszło-
ści naszych uczniów — dodaje Aneta Rosiak.

Program artystyczny przedstawiony 
z okazji osiemnastego Dnia Papieskiego 
przygotowała młodzież pod kierownictwem 
nauczycielek: Agaty Mrowickiej i Anety Ro-
siak. | mar.
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11 listopada 2018 roku w całej Polsce 
i w wielu miejscach na świecie w samo po-
łudnie będziemy śpiewać hymn państwowy. 
Akcja ma pokazać, że w stulecie odzyskania 
niepodległości jesteśmy jedną, biało-czerwo-
ną rodziną. 

Hymn zostanie wykonany podczas ofi-
cjalnych uroczystości państwowych i pod-
czas niewielkich uroczystości lokalnych 
w kraju i za granicą. Mazurka wyemitują 
stacje radiowe i zagrają orkiestry straży 
pożarnej, wojska, policji. Zespoły polskich 

Gmina Krzymów przystąpiła do międzynarodowej akcji „Nie-
podległa do hymnu!”. Będzie ona jednym z punktów gminnych 
obchodów stulecia odzyskania przez Polskę niepodległości.

GMINA KRZYMÓW: DO HYMNU!

teatrów, oper, filharmonii również planu-
ją zaproszenie lokalnych społeczności do 
wspólnego świętowania. 

W naszej gminie będzie to miało miej-
sce podczas obchodów Święta Odzyskania 
Niepodległości, czyli 11 listopada  o godzi-
nie 12.00 w kościele parafialnym w Krzy-
mowie. Zaśpiewamy wszystkie zwrotki 
Mazurka Dąbrowskiego przy akompania-
mencie Orkiestry Dętej Gminnego Ośrodka 
Kultury w Brzeźnie. | mar.

DO SERCA PRZYTUL PSA
Październik okazał się dobrym miesiącem w przytulisku dla zwierząt w Brzeźnie. Trafiły do niego dwa psy, a trzy znalazły nowe 
domy.

Pierwszy z odłowionych psów został 
znaleziony w Głodnie, natomiast drugi to 
szczeniaczek, który błąkał się w lesie w Po-
tażnikach. Na krótko do przytuliska trafił 
też pies w typie beagle’a. Okazało się jed-
nak, że właściciel szukał go i historia za-
kończyła się happy endem. Natomiast nowe 
domy znalazły trzy z odłowionych miesiąc 
temu w Głodnie dziewięciu szczeniaczków.

Przed nami dzień Wszystkich Świętych. 
Wielu z nas będzie wyjeżdżać na groby bli-
skich, czasami na dłużej niż jeden dzień.

— W takiej sytuacji poprośmy kogoś z ro-
dziny albo sąsiada o to, żeby pies miał wodę 
i minimum raz dziennie dostał posiłek. Jeśli 
wyjazd będzie trwał dwa do trzech dni, pies 
nie musi wychodzić na spacer. Przypominam, 
że kojce powinny być bardzo dobrze zabez-
pieczone, ponieważ psy przyzwyczajone do 
tego, że są z nich wypuszczane, w przypadku 
dłuższej nieobecności opiekunów próbują się 
wydostać. I bardzo często, jeśli kojec nie ma 
fundamentu lub siatka jest źle zabezpieczona 
– uciekają. W tym przypadku mamy do czy-
nienia z niedopilnowaniem, co jest winą wła-
ściciela — mówi Tomasz Opszalski, współ-

właściciel Przytuliska i Hotelu dla Zwierząt 
w Brzeźnie. 

W prowadzonym przez Tomasza i Mał-
gorzatę Opszalskich przytulisku, na adopcję 
cały czas czekają pieski. Każdy, kto zdecy-
duje się wziąć psa do domu, otrzyma zdro-
we i przygotowane pod względem psychicz-
nym do życia w rodzinie zwierzę. Oznacza 
to, że pies nie boi się człowieka, pozwala 
wyprowadzić się na smyczy, nie zachowuje 

się agresywnie, czyli jest zsocjalizowany. 
Ponadto psy są wysterylizowane i za-

chipowane. Tomasz Opszalski zapewnia, że 
z zainteresowanymi adopcją osobami spo-
tka się o każdej odpowiadającej tym oso-
bom porze. Tomasz Opszalski ma również 
szeroką wiedzę i długoletnie doświadczenie 
w szkoleniu i wychowywaniu psów, z czego 
warto skorzystać.

O szczegóły zawsze można zapytać 

Znaleziony na terenie byłego Zespołu Szkół  
w Brzeźnie. Około dwuletni, sympatyczny piesek

ZESPOŁEK

Niespełna roczny szczeniak, wesoły, chętny do 
zabawy, potrzebuje dużo ruchu

REKS

Czarna suczka w typie labradora. Bardzo spo-
kojna, rodzinna

MAMBA

Mały, sympatyczny podwórkowiec

OLO

Znaleziony w GłodnieZnaleziony w lesie w PotażnikachW typie owczarka niemieckiego, ma powyżej 
pięciu lat, łagodny, rodzinny

SZCZENIACZEKSZCZENIACZEKARES
Na adopcję czekają między innymi:

w Przytulisku dla Zwierząt, które razem 
z hotelem mieści się w Brzeźnie przy ulicy 
Siennej 13B. Zainteresowani adopcją lub 
usługami hotelowymi proszeni są o wcze-
śniejszy kontakt telefoniczny. Dzwonić na-
leży pod numer 509-516-517 lub 691-198-
330.

Informacje można też znaleźć na Fa-
cebooku. Wystarczy wpisać: Przytulisko 
w Brzeźnie lub Tomasz Małgorzata.| mar.

JEDŹ OSTROŻNIE

wych, które gwarantują rowerzystom największe 
bezpieczeństwo podczas jazdy. Dlatego przypomi-
namy, że w przypadku braku ścieżki rowerowej, 
kierujący jednośladami mają prawo poruszać się 
poboczem, o ile nie utrudnia to ruchu pieszych 
i stan pobocza na to pozwala. Cykliści mogą je-
chać prawą stroną jezdni możliwie blisko jej kra-

Do groźnie wyglądającej kolizji doszło ósmego października na ulicy Krzymowskiej w Brzeźnie.
— Dziesięcioletni rowerzysta podczas zmiany 

pasa ruchu, wtargnął pod nadjeżdżającą Dacie 
i został potrącony. Na szczęście doznał tylko stłu-
czeń i zadrapań — informuje podkom. Marcin 
Jankowski, Oficer Prasowy Komendanta Miej-
skiego Policji w Koninie.

W gminie Krzymów nie ma ścieżek rowero-

KIEDY KONIEC PRAC DROGOWYCH 
W OSADZIE?
Najpóźniej do dwudziestego listopada trwać będzie odtwarzanie 
nawierzchni na ulicy Osada w Koninie. To ważna informacja dla 
mieszkańców Zalesia i Szczepidła, którzy przez Osadę dojeżdżali 
do Konina.

W tym miejscu utrudnienia w ruchu 
trwają od dawna, a pojawiły się w związku 
z budową kanalizacji sanitarnej. Prace prowa-
dzone są etapami, a ruch pojazdów odbywa 
się wahadłowo.

W tej chwili trwa regulacja poziomu stu-
dzienek. Jest to konieczne przed odtworze-
niem nawierzchni bitumicznej na drodze. 
Została już wykonana tak zwana rewizja we-

wnętrzna kanalizacji, która potwierdziła, że 
sieć została położona prawidłowo. 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanali-
zacji w Koninie, które jest inwestorem tego 
zadania informuje, że prace na drodze w Osa-
dzie zakończą się najpóźniej dwudziestego 
listopada. Niewykluczone jednak, że przez 
Osadę będziemy mogli przejechać bez pro-
blemów znacznie wcześniej. | mar.

wędzi jedynie w sytuacji, gdy nie ma możliwości, 
by poruszać się poboczem. Z chodnika mają pra-
wo korzystać z kolei, gdy warunki atmosferyczne 
nie pozwalają na jazdę po ulicy. Bez względu na 
pogodę po chodniku jechać może rowerzysta do 
dziesiątego roku życia wraz z opiekunem.

Rowerzyści powinni być dobrze widoczni, 

każdy rower powinien być wyposażony w światła 
przednie białe lub żółte ciągłe i tylne odblaskowe 
(nie może mieć kształtu trójkąta) i światło pozycyj-
ne (może być migające).

W czasie jazdy należy zachować ostrożność 
oraz mieć ograniczone zaufanie do kierowców 
i pieszych. | mar.
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JEDEN MIESIĄC – DWIE SESJE
W październiku radni gminy Krzymów dwukrotnie spotkali się na sesjach. Jak zawsze, najważniejszymi punktami obrad były 
zmiany budżetowe.

SESJA W KOSTKĘ
Pierwsza z nich została zwołana ósmego 

października na prośbę radnej Emilii Rub-
czewskiej. Jedynym punktem obrad było 
przyjęcie do budżetu trzech tysięcy złotych. 
Pieniądze zostały przeznaczone na zakup 
kostki brukowej, którą będzie wyłożone oto-
czenie świetlicy wiejskiej w Rożku.

— Mnie i mieszkańcom bardzo zależało 
na tej sesji. Kostka przy świetlicy w Rożku jest 
bardzo potrzebna, ponieważ jest tam piach, 
dosłownie plaża. Dzięki dzisiejszej sesji, kost-
ka pojawi się już za kilka dni — mówiła na 
sesji Emilia Rubczewska.

Dzięki staraniom radnej, gmina Krzymów 
podpisała umowę z jedną z konińskich firm 
na wynajęcie jej powierzchni reklamowej. 
Umowa potrwa sześć miesięcy, a pieniądze są 
zapłatą za możliwość reklamy. Również inna 
firma przekazała sołectwu Rożek kostkę. Jej 
położeniem przy świetlicy zajmą się miesz-
kańcy miejscowości.

Z IMIENINOWYM AKCENTEM
Dziesięć dni później radni ponownie spo-

tkali się w sali obrad Urzędu Gminy w Krzy-
mowie na czterdziestej ósmej sesji. Tym ra-
zem podjęli więcej uchwał.

Wśród nich były uchwały zmieniają-
ce uchwały w sprawie zarządzenia poboru 
w drodze inkasa podatków od nieruchomo-
ści, rolnego i leśnego oraz w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłat za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi.

— Z uwagi na to, że dwudziestego szóstego 
sierpnia zmarła sołtys Brzezińskich Holendrów, 
pani Aurelia Jarońska, musieliśmy w jej miej-
sce wpisać w uchwałach nową, którą jest pani 
Renata Sobieraj — tłumaczy Danuta Mazur, 

Przewodnicząca Rady Gminy Krzymów. 
Jeśli chodzi o zmiany w budżecie, to do-

chód został zwiększony o sto dwadzieścia 
sześć tysięcy sześćset złotych, z czego sto 
dziesięć tysięcy to wpływy z podatku od nie-
ruchomości od osób prawnych. Wydatkowa-
no natomiast około dziewięćdziesięciu tysięcy 
na niepubliczne szkoły i przedszkola, a dwa-
naście tysięcy złotych przesunięto w ramach 
funduszu sołeckiego z utwardzenia drogi na 
dwie lampy solarne w Drążnie 

— Pani skarbnik poprzez autopoprawkę 
wprowadziła prawie sto tysięcy złotych. W tej 
kwocie dwadzieścia sześć tysięcy sześć złotych 
to pieniądze z Funduszu Solidarności dla jed-
nostek Ochotniczej Straży Pożarnej z gminy 

Krzymów, a sześćdziesiąt tysięcy pięćset zło-
tych to wpływy z opłat za posiłki dla uczniów 
w szkołach i na ten cel zostaną wydatkowane 
— mówi Danuta Mazur.

Radni wyrazili też swoją opinię na temat 
ceny odpadów zmieszanych, ustalonych przez 
konińską spalarnię, podejmując uchwałę wy-
rażającą sprzeciw wobec ustalonej stawki. 
Jednak w praktyce sprzeciw radnych nie bę-
dzie miał wpływu na tę cenę.

Po zamknięciu obrad, radni złożyli życze-
nia imieninowe wójtowi Tadeuszowi Jankow-
skiemu.

— Zawsze pamiętaliśmy o imieninach 
pana wójta (dwudziesty ósmy października). 
Niezależnie od tego, jakie kto ma odczucia, 
my wiemy, że pełnienie tej funkcji niesie ze 
sobą wiele obowiązków. Dlatego w ten sposób 
wyrażamy nasz szacunek za jego działanie — 
mówi Danuta Mazur.

Ostatnia sesja w tej kadencji została zapla-
nowana na ósmy listopada. | mar.

Prace prowadzone są w ekspresowym 
tempie. Piątego października pojawiły się 
koparki, a dziesiątego rozpoczęło się wy-
lewanie fundamentów pod sklep.

—  Będzie to sieciowy market. Roze-
brane budynki należały do Gminnej Spół-
dzielni „Samopomoc Chłopska” z Konina. 
Spółdzielnia sprzedała je nowemu właści-
cielowi, a ten stawia tu duży sklep — mówi 
Roman Gęziak, Zastępca Wójta Gminy 
Krzymów.

Prace budowlane mają się zakończyć 
w ciągu dwóch miesięcy. A później… cen-

Zmienia się centrum Krzymowa. W miejscu dawnego baru 
i sklepów spożywczego oraz przemysłowego, powstaje nowy 
obiekt handlowy.

CENTRUM KRZYMOWA JAK  
CENTRUM HANDLOWE

trum Krzymowa będzie przypominać cen-
trum handlowe.

— Dla klientów to pewnie dobrze, po-
nieważ będą mogli liczyć na obniżki cen 
i inne promocje. Dla właścicieli sklepów 
prawdopodobnie będzie to problem, aby 
utrzymać ich rentowność przy tak dużej 
konkurencji — dodaje Roman Gęziak.

Pierwszego października w Krzymo-
wie zamknął działalność sklep osiedlowy. 
Nieopodal niego w pierwszej połowie tego 
roku zaczął funkcjonować inny sklep wiel-
kopowierzchniowy…  | mar.

Fot. P. Markowski 

OGŁOSZENIE
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Patrząc na udział uczniów szkół publicz-
nych i niepublicznych w konkursach przed-
miotowych czy zawodach sportowych widać, 
że dzieci i młodzież nie tylko chętnie biorą 
w nich udział, ale osiągają bardzo dobre wy-
niki. Dotyczy to konkursów gminnych i wyż-
szego szczebla. 

— Inna dobra informacja wypływa z ana-
lizy wyników egzaminów w szkołach podsta-
wowych. Okazuje się, że średnia uzyskiwana 
przez naszych uczniów jest wyższa od powia-

Poziom nauczania w gminie Krzymów daje powody do optymizmu, jednak pojawiają się też niepokojące zjawiska — taki obraz 
wyłania się z informacji o stanie realizacji gminnych zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/18. Informacje te przedstawił Jacek 
Popielarz na czterdziestej ósmej sesji Rady Gminy Krzymów. 

BLASKI I CIENIE SYTUACJI W OŚWIACIE

towej. Cieszę się, że praca dyrektorów, nauczy-
cieli przekłada się na dobre wyniki uczniów, co 
widać też po liczbie przyznanych stypendiów. 
W minionym roku szkolnym było ich dwadzie-
ścia dwa — mówi Jacek Popielarz, Kierownik 
Referatu do spraw Oświaty, Kultury, Sportu, 
Gospodarki Komunalnej i Zamówień Pu-
blicznych Urzędu Gminy w Krzymowie. 

Na oświatę w minionym roku szkolnym 
gmina Krzymów przeznaczyła ponad jede-
naście milionów złotych, z czego subwencja 

Fot. P. Markowski (4x)

oświatowa wyniosła prawie siedem milionów 
trzysta tysięcy złotych, do tego prawie trzysta 
tysięcy złotych dotacji na zadania przedszkol-
ne. Zatem z budżetu gminy zostało dołożone 
około trzech i pół miliona złotych. 

Niepokoić może od trzech lat spadająca 
liczba uczniów w krzymowskich szkołach, 
a przełożenie finansowe jest tu proste: im 
mniej uczniów, tym mniejsza subwencja 
oświatowa dla gminy.

— Innym problemem jest to, że wiosną 

przyszłego roku odejdą ze szkół ostatnie kla-
sy gimnazjalne. Może to wywołać negatywne 
konsekwencje w sferze zatrudnienia nauczy-
cieli. Jestem przekonany, że dyrektorzy będą się 
starali, żeby tych zmian było jak najmniej, ale 
takich nie wykluczamy. Być może część etatów 
będzie niepełnych i trzeba będzie je uzupełnić 
w innej szkole, ale nasza polityka będzie taka, 
żeby z tego powodu ucierpiało jak najmniej 
osób — dodaje Jacek Popielarz. | mar.

DZIĘKUJEMY WAM ZA WIEDZĘ
— Ślubuję być dobrym Polakiem, dbać o dobre imię swojej klasy i szkoły, będę uczyć się w szkole, jak kochać Ojczyznę, jak dla niej pra-
cować, kiedy dorosnę. Będę się starał swym zachowaniem sprawiać radość rodzicom i nauczycielom — deklarowali podczas ślubowania 
uczniowie pierwszej klasy Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Krzymowie. 

Ślubowanie i pasowanie na uczniów szko-
ły odbyły się dwunastego października, pod-
czas apelu z okazji Dnia Edukacji Narodowej. 
Zanim jednak do tego doszło, czternaścioro 
pierwszaków musiało zdać przed komisją eg-
zamin. Zakres tematyczny był bardzo szeroki: 
zdrowe odżywianie, kultura osobista, bezpie-
czeństwo. W komisji egzaminacyjnej znaleźli 
się uczniowie przebrani za: premiera Mate-
usza Morawieckiego, Magdalenę Gessler, Ko-
mendant Główną Policji i Dorotę Zawadzką 
- Supernianię. Pierwszaki sprawnie, a czasa-
mi śpiewająco odpowiadały na pytania, więc 
wszyscy członkowie komisji stwierdzili, że są 
na „tak”, uznając, że dzieci są gotowe do zło-
żenia ślubowania.

Po tej ceremonii głos zabrali przedstawi-
ciele Samorządu Uczniowskiego.

— Trudno znaleźć słowa, które byłyby 
dość piękne, aby podziękować wam, drodzy 
nauczyciele, za pracę, poświęcenie, serce i mi-
łość. Nasze podziękowanie to wdzięczność, to 
obietnica, że dzięki wam rośniemy na warto-
ściowych ludzi. Drodzy nauczyciele i wycho-
wawcy, dziękujemy wam za najpiękniejszy dar 

— za wiedzę – mówiła młodzież.
Dyrektor szkoły, Marzena Dopytal-

ska, w swoim wystąpieniu złożyła życzenia 
uczniom, nauczycielom a także pracownikom 
administracyjnym i obsługi.

— Swoim koleżankom i kolegom, chcę po-
dziękować za pracę, za to, że zawsze wkłada-
cie całe serce w wychowanie i naukę uczniów. 
Dziękuję za poświęcenie, za to, że jesteście 
kreatywni, że macie mnóstwo pomysłów, które 
realizujecie. Życzę wam, abyście odnosili suk-
cesy w życiu zawodowym i osobistym. Dzięku-
ję również pracownikom administracji, bo bez 
was ta szkoła by nie istniała. Fantastycznie 
jest przyjść do szkoły, gdzie jest ciepło, czysto, 
gdzie możemy realizować swoje zadania — 
mówiła Marzena Dopytalska.

Po złożeniu życzeń, Marzena Dopytalska 
przyznała nagrody dyrektora wyróżnionym 
nauczycielom i pracownikom niepedago-
gicznym. W imieniu Tadeusza Jankowskiego, 
nagrody wójta przekazał Jacek Popielarz, Kie-
rownik Referatu ds. Oświaty, Kultury i Spor-
tu, Zamówień Publicznych i Gospodarki Ko-
munalnej Urzędu Gminy w Krzymowie. | mar.

Szanowni Państwo
Mieszkańcy gmin Krzymów i Stare Miasto

Serdecznie dziękuję wszystkim wyborcom, którzy oddali na mnie 
swój głos w dniu 21.10.2018 w wyborach do Rady Powiatu Koniń-
skiego.

Pomimo, iż nie udało się osiągnąć zamierzonego celu czuję się wy-
różniony dzięki Państwa poparciu jakie otrzymałem w liczbie 818 
głosów.

Mam nadzieję, że wybranym radnym uda się sprostać oczekiwa-
niom mieszkańców i zrealizować plan, który został opracowany  
w poprzedniej kadencji. Zapewniam, że nadal będę służył Państwu 
swoją pracą, wiedzą i doświadczeniem.

Zachęcam Państwa do udziału w drugiej turze wyborów na Wójta 
Gminy Krzymów. Popieram kandydaturę Pani Danuty Mazur, która 
jest gwarantem rozwoju Gminy Krzymów.

Tadeusz Jaroszewski

OGŁOSZENIE
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Fot. P. Markowski (2x)

Czternaste miejsce zajęły druhny z Brzeźna na szóstych Wojewódzkich Zawodach Sportowo-Pożarniczych w Wągrowcu.
Zawody zostały zorganizowane piętnaste-

go września na stadionie sportowym Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Wągrowcu. Druhny i dru-
howie wzięli udział w sztafecie oraz tak zwanej 
bojówce. 

W rywalizacji wzięło udział trzydzieści je-
den drużyn męskich oraz dwadzieścia osiem 
żeńskich. Pierwsze miejsce zdobyły druhny 
z miejscowości Kalinowa z gminy Turek, które 
w ćwiczeniach bojowych były najlepsze, osią-
gając wynik 36,20, a w sztafecie 62,16. Wśród 
mężczyzn również tryumfowali strażacy z po-
wiat tureckiego. To strażacy z OSP Janiszew 
w gminie Brudzew. Ci druhowie ćwiczenia 
bojowe wykonali z wynikiem 30,03, a sztafetę 
pokonali uzyskując rezultat 55,92.

Naszym reprezentantkom w uzyskaniu do-
brego wyniku przeszkodził pech.

— Na zawody byłyśmy dobrze przygotowa-

GDYBY NIE PECH…

ne i wszystko nam dobrze szło aż do momentu, 
kiedy podczas bojówki przodowniczce drugiej 
roty wkręcił się materiał oznacznika między 
nasadę węża a prądownicę. W związku z tym, 
musiałyśmy ponownie przykręcić prądownicę, 
a to zabrało nam cenny czas — mówi Anna 
Świderska z żeńskiej drużyny OSP w Brzeźnie. 

Ostatecznie nasze druhny zajęły czternaste 
miejsce, zdobywając 127,75 punktu. | mar.

zwiększa się liczba nowych Mieszkańców, którzy znajdują tu dobre warunki do życia. Ogromne 
zasługi w tej mierze mieli dotychczasowy Wójt Tadeusz Jankowski, Radni Gminy Krzymów po-
szczególnych kadencji oraz pracownicy urzędu i podległych jednostek. Nie ma więc mowy o sta-
gnacji, o której słyszy się z różnych źródeł. Tak częste zwracanie uwagi na zadłużenie gminy jest 
tylko półprawdą: wszystkie kredyty, które były zaciągane na przestrzeni lat, służyły realizacji waż-
nych przedsięwzięć, dofinansowywanych często z potężnych środków zewnętrznych. Wszystkie 
te zobowiązania pozytywnie opiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa. Dzięki temu zadłużeniu 
mamy choćby kanalizację w dużej części gminy oraz wiele innych, dużych inwestycji. Niemal każdy 
samorząd posiada swoje zobowiązania, ale w naszym przypadku nie wiąże się to z żadną czarną 
wizją przyszłości. 

Pragnę również rozwiać Państwa kolejną obawę. Jak Państwo wiedzą, jestem mieszkanką Krzy-
mowa. Do tej pory byłam reprezentantką tej miejscowości w Radzie Gminy Krzymów. Ale jako wójt 
będę realizowała swój program dla całej Gminy Krzymów! Wielokrotnie udowadniałam, że zależy 
mi na wszystkich Mieszkańcach, a przejawiało się to choćby w licznych głosowaniach. Wszyscy je-
steśmy STĄD – jesteśmy jedną, samorządową rodziną. Bardzo dziękuję Mieszkańcom zachodniej 
części gminy za tak duże poparcie i mam nadzieję, że uda mi się przekonać tych z Państwa, którzy 
mają wątpliwości, czy będę potrafiła zadbać o inne miejscowości – otóż TAK, ponieważ zadaniem 
wójta jest łączyć, a nie dzielić. Chcę być wójtem całej Gminy Krzymów, a nie poszczególnych jej 
części.  

Stoimy przed  ogromną szansą dla Gminy Krzymów. Szansą na rozwój w wielu dziedzinach. 
W swoim programie deklarowałam dbałość o wiele sfer lokalnego życia, między innymi rozwój 
przedsiębiorczości, placówek oświatowych, instytucji kultury, ochotniczych straży pożarnych, klu-
bów sportowych, lokalnych organizacji i stowarzyszeń. Pragnę Państwa zapewnić, że program ten 
jest kompleksowy, a poszczególne jego punkty zostaną dopracowane przez nową Radę Gminy 
Krzymów, przy wsparciu Mieszkańców. Mam zatem nadzieję, że 4 listopada zaufają Państwu 
doświadczeniu, otwartości, dynamizmowi oraz umiejętności nawiązywania dobrych kompro-
misów i dążeniu do zgody. Myślę, że są to cechy, którymi mogę scharakteryzować siebie jako 
samorządowca.

Szanowni Państwo. Zachęcam do wspólnego wzięcia odpowiedzialności za Gminę Krzymów – 
a jego wyrazem będzie udział w drugiej turze wyborów na Wójta Gminy Krzymów. Nie zmarnujmy 
tej szansy – nasz głos jest bardzo ważny! Będę zaszczycona, jeśli Państwa głos będzie wyrazem 
zaufania dla mojej kandydatury.

Łączę wyrazy szacunku.

Pragnę serdecznie podziękować za Państwa zaufanie, wyrażone w liczbie głosów oddanych na 
mnie w wyborach na Wójta Gminy Krzymów. To ogromny powód do radości, a zarazem wielkie 
zobowiązanie, by w przyszłości – jeśli taka będzie Państwa wola – dołożyć wszelkich starań, aby 
tego zaufania nie zawieść. Zrobię wszystko, by temu zobowiązaniu sprostać. 

Dziękuję również za głosy oddane na kandydatów z mojego komitetu wyborczego. W wyniku 
Państwa decyzji, w nowej Radzie Gminy Krzymów znajdą się m.in.: Bogumiła Adamek, Paweł 
Broskowski, Jan Czaja, Józef Czerwiński, Mirosław Kruszyński, Jarosław Mielcarek, Janusz Mo-
rawski, Leszek Staszak i Anna Świderska. To zespół sprawdzonych społeczników, którzy swoją 
działalnością i zaangażowaniem dają wyraz troski o sprawy Gminy Krzymów i jej Mieszkańców. 
Gratuluję również Radnym wybranym z innych komitetów – wszystkim życzę owocnej pracy oraz 
zgody w podejmowaniu dobrych decyzji na rzecz naszej społeczności. 

Raz jeszcze dziękuję moim Kontrkandydatom, za wyważoną i merytoryczną kampanię, która po-
zwoliła zapoznać się Mieszkańcom z naszymi pomysłami na Gminę Krzymów, bez niepotrzeb-
nych polemik czy elementów tak zwanej „czarnej kampanii”. Świadczy to o Panów dojrzałości 
politycznej, ponieważ nie we wszystkich gminach i miastach kampania wyborcza przebiegła w tak 
spokojny sposób. 

Przed nami kolejny czas decyzji. Tym razem już jednej: o wyborze nowego Wójta Gminy Krzymów. 
Jest to moment wyjątkowy, choćby z tego względu, że będzie to nowy szef samorządu po blisko 
trzydziestoletniej pracy na tym stanowisku Pana Tadeusza Jankowskiego. Z pewnością dla wielu 
z Państwa wybór ten nie jest łatwy, ponieważ każda zmiana niesie z sobą niepewność, łamie 
stabilizację i stawia wiele znaków zapytania. Pragnę Państwa zapewnić, że moja wizja opiera się 
na ewolucji, nie zaś na rewolucji. Dzięki tak licznym rozmowom z Państwem, zarówno w ciągu 
wielu lat mojej samorządowej działalności, jak i podczas kampanii wyborczej, dostrzegam Pań-
stwa ogromne zatroskanie o przyszłość naszej gminy. Pragnę ją zmieniać na lepsze, ale zawsze 
w oparciu o Państwa uwagi i sugestie. Z pewnością mieli Państwo okazję zapoznać się z moim 
programem wyborczym. To zaledwie sześć, nieco lakonicznych punktów, które wspólnie powin-
niśmy rozwijać w oparciu o aktualne potrzeby naszej Małej Ojczyzny. Tylko DIALOG i otwartość 
wójta na opinie Mieszkańców są narzędziami do realizacji tych zadań. Dla mnie Mieszkańcy za-
wsze byli i są PODMIOTEM. Moją wieloletnią pracą w samorządzie starałam się to udowodnić.

Gmina Krzymów przez ostatnie lata zmieniła swoje oblicze. Wszyscy mamy świadomość, że nie 
należymy do największych samorządów, choćby w powiecie konińskim, jednak skala inwestycji, 
zmiana wizerunku z typowo rolniczej na turystyczną, świetnie rozwinięta działalność kulturalna 
czy oświatowa – to wszystko ogromne atuty. Z pewnością również dzięki temu, z roku na rok 

WSPÓLNIE
dla Gminy Krzymów

MAZUR
Danuta

Kandydatka na
Wójta Gminy Krzymów

PŁATNY MATERIAŁ WYBORCZY
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JUBILATOM PRZYGRYWAŁA KAPELA
W tym roku dwadzieścia par małżeńskich świętowało złote i diamentowe gody. Uroczystość uświetnił występ kapeli Kujawiak.

Spotkanie małżeńskich jubilatów odbyło 
się dwudziestego siódmego września w ba-
rze „Pod sosnami”. Zorganizowała je Iwona 
Kubiak-Klejna, Kierownik Urzędu Stanu Cy-
wilnego w Krzymowie Współorganizatorami 
okazali się również obchodzący jubileusz zło-
tych godów, Wiesława i Tadeusz Jaroszewscy, 
którzy zaprosili i sfinansowali występ kapeli 
Kujawiak z Izbicy Kujawskiej. 

Po przywitaniu gości przez prowadzące-
go spotkanie Krzysztofa Kędziorę, jubilatom 
małżeńskim złożyli życzenia: Tadeusz Jan-
kowski, Wójt Gminy Krzymów i Danuta Ma-
zur, Przewodnicząca Rady Gminy Krzymów.

— Życzę państwu, aby w zdrowiu, szczę-
ściu i wzajemnym zrozumieniu doczekali pań-

Fot. M. Strugliński (6x)

stwo kolejnych jubileuszy — mówił Tadeusz 
Jankowski.

Tadeusz Jankowski nawiązał też do wystę-
pu kapeli Kujawiak.

— Myślę, że dzięki zespołowi, wrócili pań-
stwo w klimaty waszych wesel, bo wtedy tak to 
się odbywało — mówił wójt.

Głos zabrała również Przewodnicząca 
Rady Gminy Krzymów.

— Przed laty, przyrzekli sobie państwo być 
razem, „dopóki śmierć was nie rozłączy”. Te 
słowa zobowiązują. Żeby móc doczekać takich 
jubileuszy, trzeba szczególnego zrozumienia, 
tolerancji, a przede wszystkim wielkiej miłości 
— mówiła Danuta Mazur.

Podczas uroczystości, jubilaci zostali 

udekorowani w imieniu Prezydenta Rzeczy-
pospolitej Polskiej Medalami Za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie. Otrzymali też upominki, 
dyplomy i kwiaty. Aktów wręczenia medali 
dokonali Danuta Mazur, Leszek Staszak, Ta-
deusz Jankowski oraz Iwona Kubiak-Klejna.

— W kwietniu tego roku minęła pięćdziesią-
ta rocznica naszego małżeństwa. Nam było i jest 
z sobą bardzo dobrze. Oczywiście, zdarzały się 
gorsze chwile, wtedy jedno drugiego musi wysłu-
chać, wybaczyć, a zawsze trzeba się wspierać. Ale 
w naszym życiu najwięcej było dobrych chwil — 
mówili Jadwiga i Stefan Augustyniakowie. 

Po części oficjalnej Tadeusz Jankowski 
wzniósł toast za jubilatów. Wcześniej, w ich 
imieniu, głos zabrał Tadeusz Jaroszewski.

— Wyrażam słowa uznania dla państwa 
i podziękowania za pamięć o naszych jubile-
uszach. Dziękujemy za zorganizowanie tego 
spotkania i zaproszenie nas na nie, za medale, 
upominki, złożone życzenia i gratulacje. Dzię-
kuję wszystkim, którzy przyczynili się do zor-
ganizowania tej imprezy. Natomiast jubilatom 
życzę zdrowia, szczęścia, wszelkiej pomyślno-
ści i doczekania następnego jubileuszu — mó-
wił Tadeusz Jaroszewski. 

Po spełnieniu toastu i wspólnym odśpie-
waniu „Sto lat”, jubilaci i goście spotkania za-
siedli do uroczystego obiadu. 

Po posiłku, część par ruszyła do tańca, 
zachęcona melodiami granymi przez kapelę 
Kujawiak. | mar. 
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REKORDOWE TRZYDZIEŚCI UCIŚNIĘĆ I DWA WDECHY

Akcja rozpoczęła się o godzinie dwunastej 
w szkolnej sali gimnastycznej. Do resuscyta-
cji przystąpiło po pięcioro chętnych uczniów 
z każdej klasy.

— Ale w obserwacji tego wydarzenia 
uczestniczyli wszyscy uczniowie, ponieważ 
przez cały rok pod okiem strażaków z OSP 

Szesnastego października Fundacja Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy przystąpiła do próby ustanowienia nowego rekordu Guinnessa 
w kategorii „największa resuscytacja krążeniowo-oddechowa w wielu miejscach jednocześnie”. Do bicia rekordu przyłączyła się Szkoła 
Podstawowa im. Mikołaja Kopernika w Krzymowie.

w Krzymowie, uczą się jak to robić prawidło-
wo. Zajęcia z udzielania pierwszej pomocy są 
prowadzone również na lekcjach edukacji dla 
bezpieczeństwa — mówi Magdalena Manicka, 
Zastępca Dyrektora Szkoły Podstawowa im. 
Mikołaja Kopernika w Krzymowie.

Bicie rekordu jest próbą zainteresowania 

Fot. P. Markowski (2x)

KIERMASZE WSPIERAJĄ STRAŻ
Ponad osiemset złotych wpłynęło do kasy Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Brzeźnie po jesiennym „Kiermaszu z Pompą”. To już 
drugi w tym roku strażacki kiermasz, z którego dochód zostanie 
przeznaczony na zakup sprzętu przeciwpożarowego.

Fot. P. Markowski

Pierwszy odbył się wiosną, a drugi czterna-
stego października w sali widowiskowej Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Brzeźnie. W obu 
przypadkach, na straganach znalazły się książ-
ki, zabawki, płyty cd i DVD, ozdoby oraz wiele 
innych mniejszych i większych przedmiotów, na 
przykład narty.

— W moim mniemaniu kiermasz się udał. 
Mówi o tym choćby zebrana kwota, ponad 
osiemset złotych na ostatnim i ponad tysiąc na 
wiosennym kiermaszu. Pieniądze przeznaczymy 
na zakup sprzętu przeciwpożarowego. Decyzję 
na temat tego, co konkretnie zostanie kupione, 
podejmie zarząd naszej jednostki — mówi To-
masz Opszalski, Prezes OSP w Brzeźnie.

Wśród kupujących byli tacy, którzy szukali 
atrakcyjnych przedmiotów w niskich cenach 
oraz tacy, którzy za wybrane rzeczy płacili dużo 

więcej niż były warte, chcąc przede wszystkim 
wesprzeć strażaków. Sporym zainteresowa-
niem kupujących cieszyły się książki i zabawki, 
ale amatorów znalazły również rzeczy z innych 
asortymentów.

Tomasz Opszalski zapowiada, że będą ko-
lejne kiermasze. Następny zaplanowany jest na 
wiosnę i ma przyjąć nieco inną formę.

— Poza stoiskami z przedmiotami na sprze-
daż, chcemy postawić na placu dmuchaną 
zjeżdżalnię, a to wszystko połączyć z drzwiami 
otwartymi w naszej jednostce, aby szczególnie 
dzieci miały frajdę i zobaczyły jak wyglądają 
strażnica, sprzęt przeciwpożarowy i samochody 
strażackie. Chcemy w ten sposób zachęcić całe 
rodziny do tego, żeby odeszły od telewizorów czy 
komputerów i nas odwiedziły — dodaje Prezes 
OSP w Brzeźnie. | mar.

udzielaniem pierwszej pomocy jak najwięk-
szej liczby dzieci, młodzieży i dorosłych.

— A to będzie skutkować tym, że nie bę-
dziemy unikać udzielenia pomocy komuś, kto 
jej potrzebuje — dodaje Magdalena Manicka. 

Oprócz uczniów, w krzymowskim biciu 
rekordu brali udział strażacy, nauczycie-

le i harcerze. W tym roku w całej Polsce do 
udziału w akcji zgłosiło się aż sto pięć tysięcy 
dziewięćset dwie osoby. Rekord został więc 
pobity. 

Szesnastego października obchodziliśmy 
Europejski Dzień Przywracania Czynności 
Serca. | mar.

PŁATNE OGŁOSZENIE WYBORCZE
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ORKIESTRA WERB(L)UJE
Szkoły podstawowe gminy Krzymów odwiedzili muzycy Orkie-
stry Dętej Gminnego Ośrodka Kultury w Brzeźnie. Orkiestra 
poszukuje nowych instrumentalistów.

Fot. P. Markowski

— Pokazujemy i demonstrujemy instru-
menty, na których można nauczyć się grać 
w naszej orkiestrze. Chcemy dotrzeć do jak 
największej liczby młodych ludzi, ponieważ 
zależy nam na tym, żeby orkiestra się rozra-
stała. Poza tym mamy świadomość nieuchron-
nej rotacji w składzie. Część młodzieży idąc 
do szkoły średniej lub na studia rezygnuje 
z grania, więc musimy patrzeć w przyszłość — 

mówi Paweł Ciesielski, kapelmistrz Orkiestry 
Dętej Gminnego Ośrodka Kultury w Brzeź-
nie.

Każdy, kto chciałby zostać muzykiem 
orkiestry, może kontaktować się bezpośred-
ni z kapelmistrzem, dzwoniąc pod numer  
605 154 473.

Warto dodać, że nauka oraz wypożycze-
nie instrumentów są bezpłatne. | mar.

WOLĄ MOCNYCH PRZECIWNIKÓW

W ostatnim, wrześniowym spotkaniu 
Warta Krzymów podejmowała Wartę Kramsk. 
Mecz zakończył się dla gospodarzy zdobyciem 
trzech punktów po zwycięstwie 2:1.

— To był trudny mecz, chociaż Warta 
Kramsk była ostatnią drużyną w tabeli. Ale 
nam zawsze źle się gra z takimi zespołami, po-
nieważ stosują taktykę defensywną, a my mu-
simy grać wtedy w ataku pozycyjnym, z czym 
mamy kłopot. Dlatego mecze ze słabszymi dru-
żynami wychodzą nam gorzej niż z drużynami 
z czołówki tabeli — mówi Sylwin Donart, tre-
ner Warty Krzymów. 

Teoria ta potwierdziła się szóstego paź-
dziernika, kiedy krzymowianie byli podejmo-
wani przez Wartę Rumin. Podopieczni Sylwina 
Donarta wygrali ten mecz 1:3.

Osiem dni później Warta Krzymów gości-
ła uznawany za przeciętny zespół GKS Rzgów. 
Mecz zakończył się remisem 1:1.

Dwudziestego pierwszego października War-

— Ostatnie mecze pokazują, że lepiej nam się gra z drużynami 
mocnymi, prowadzącymi otwartą walkę, niż z tymi, które przyj-
mują taktykę defensywną — mówi Sylwin Donart, trener Warty 
Krzymów.

ta zagrała mecz wyjazdowy z Piastem Grodziec.
— Przegraliśmy ten mecz 2:0. W Grodź-

cu panują fatalne warunki do gry. Boisko jest 
małe, wąskie i nierówne. Przeciwnik lepiej się 
na nim czuł niż my, strzelił dwa gole po ryko-
szetach. Ale patrząc na przebieg meczu mogę 
powiedzieć, że była to niezasłużona porażka — 
mówi Sylwin Donart.

Dwudziestego siódmego października 
Warta Krzymów była podejmowana przez 
Orły Hutę Łukomską. Mecz zakończył się re-
misem0:0.  

— Był to mecz walki. W tym przypadku 
wynik był na pewno sprawiedliwy. My nie wy-
korzystaliśmy dwóch sytuacji, ale i przeciwnik 
nie wykorzystał swoich — tłumaczy Sylwin 
Donart. 

Warta Krzymów zajmuje w tabeli siódme 
miejsce, ale ma do rozegrania jeszcze dwa mecze. 
Trzeciego listopada z Tulisią Tuliszków II i jede-
nastego listopada z Victorią Września II. |  mar.

Szanowni Państwo!

W wyborach samorządowych zostałem wybrany na Radnego 
Powiatu Konińskiego z ramienia Polskiego Stronnictwa Ludo-
wego. Chciałbym Wam kochani z całego serca podziękować za 
okazane mi wsparcie w czasie wyborów, za każdy oddany na 
mnie głos, za udział w wyborach! Przede mną kawał ciężkiej 
pracy, której się nie boję! Będę starał się łączyć, a nie dzielić! 
Chcę w jak najlepszym stopniu przyczynić się do rozwoju Powia-
tu Konińskiego! Jeszcze raz wszystkim dziękuję! Mam nadzieję, 
że Państwa nie zawiodę.

Z poważaniem Wasz Radny Powiatu Konińskiego
Sebastian Ławniczak

ŁAwniCzAK
Radny Powiatu Konińskiego

Sebastian

DziĘKUJĘ

ŹLE SEGREGUJEMY ŚMIECI

ściciele posesji, w których wbrew deklaracji 
nie segreguje się odpadów lub robi się to nie-
dbale, będą musieli płacić za wywóz odpadów 
zmieszanych, a więc więcej.

Kontrole prowadzą też czasami pracow-
nicy firmy odbierającej odpady. Gdy okazu-
je się, że w pojemniku na śmieci zmieszane 
znajdują się odpady nadające się do segrega-
cji, a właściciel deklarował segregację, zgła-
szają takie przypadki do urzędu gminy i nie 
odbierają pojemników z tych posesji. 

— Jeśli państwo zadeklarowali selektywną 
zbiórkę odpadów, to proszę robić to sumien-
nie. Przyniesie to dwie korzyści. Po pierwsze, 
lepiej zadbamy o środowisko, po drugie, bę-
dziemy mniej płacić, ponieważ dzięki prawi-
dłowej segregacji odpadów, spadnie ilość śmie-
ci zmieszanych, za które trzeba więcej płacić 
w Zakładzie Utylizacji Odpadów w Koninie 
— tłumaczy Marcin Michlicki. 

Kontrole są prowadzone sukcesywnie 
w każdym miesiącu. | mar.

Trwa kontrola prawidłowej selekcji odpadów prowadzona przez 
strażnika gminnego. Dotychczasowe wyniki nie napawają opty-
mizmem.

W lipcu zapowiadaliśmy, że w gminie 
Krzymów będą prowadzone kontrole mające 
ujawnić, czy mieszkańcy deklarujący segrego-
wanie odpadów rzeczywiście to robią.

— W pierwszej kolejności skontrolowałem 
miejscowości Kałek i Smólnik. Niestety, muszę 
powiedzieć, że w około sześćdziesięciu procent 
przypadków, śmieci segregowane są niewła-
ściwie. Oznacza to, że do pojemników na od-
pady zmieszane trafiają papier, szkło, plastiki 
czy metale. Każde ujawnienie takich przypad-
ków dokumentuję fotograficznie, a następnie 
z urzędu do właścicieli posesji jest wysyłane 
upomnienie — mówi Marcin Michlicki, In-
spektor do spraw Straży Gminnej Urzędu 
Gminy w Krzymowie. 

Mieszkańcy najczęściej tłumaczą się, że 
śmieci, które można segregować, znalazły się 
w pojemniku na odpady zmieszane przypad-
kowo, na przykład wrzucone tam przez dzieci.

Upomnienie jest pierwszą formą reakcji 
urzędowej. Jeśli sytuacja się nie zmieni, wła-

Wiadomo, że czwartego listopada o fotel 
wójta gminy Krzymów będą walczyć Danuta 
Mazur – obecna Przewodnicząca Rady Gmi-
ny Krzymów i Józef Goździkiewicz z Prawa 
i Sprawiedliwości.

W pierwszej turze Danuta Mazur otrzyma-
ła tysiąc sześćset siedemdziesiąt osiem głosów, 
a jej kontrkandydat tysiąc sto sześćdziesiąt 
cztery. Trzeci z kandydatów, Jacek Popielarz, 
zdobył sześćset dziewięćdziesiąt pięć głosów.

Za to znamy skład nowej Rady Gminy 

Dopiero po czwartym listopada dowiemy się, kto zostanie wój-
tem gminy Krzymów. Pierwsza tura wyborów z dwudziestego 
pierwszego października nie przyniosła rozstrzygnięcia.

BĘDZIE DRUGA TURA

Krzymów. Zasiądą w niej: Bogumiła Adamek, 
Paweł Broskowski, Jan Czaja, Józef Czerwiński, 
Henryk Jackowski, Mirosław Kruszyński, Jerzy 
Lewandowski, Jarosław Mielcarek, Janusz Mo-
rawski, Krzysztof Opielski, Emilia Rubczew-
ska, Leszek Staszak, Rafał Szkudelski, Anna 
Świderska i Artur Wróbel. 

Do Rady Powiatu Konińskiego z gminy 
Krzymów dostali się Sebastian Ławniczak 
(Polskie Stronnictwo Ludowe) i Bogdan Koło-
dziejczak (Koalicja Obywatelska). | mar.

OGŁOSZENIE
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PRZESTRZEŃ DLA DZIECI I DOROSŁYCH

Do końca listopada powinna zakończyć się budowa siłowni zewnętrznej z elementami placu zabaw w Paprotni. Inwestycja jest 
współfinansowana ze środków Unii Europejskiej w ramach poddziałania „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii 
rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.

Siłownia zostanie usytuowana w sąsiedz-
twie wieży widokowej i powstałego w 2011 
roku Centrum Sportów Ekstremalnych. In-
westycja będzie stanowiła uzupełnienie tego 
kompleksu. 

Siłownie zewnętrzne są przeznaczone dla 
wszystkich, niezależnie od wieku. Z urzą-
dzeń rekreacyjnych będą mogli korzystać 
zarówno bywalcy tradycyjnych siłowni, jak 
i ci, którzy nigdy wcześniej nie korzystali 
z tego typu urządzeń. Dzięki temu, że będzie 
przy niej również plac zabaw dla dzieci, czas 
na siłowni będą mogły spędzać całe rodziny.

Dotąd najpopularniejszą formą aktyw-
ności sportowej praktykowanej przez senio-
rów był spacer z kijkami. Siłownia zewnętrz-

na będzie uzupełnieniem nordic walking. Jest 
tak zaprojektowana, że pozwala z jednej strony 
zacząć przygodę ze sportem tym osobom, któ-
re latami unikały fizycznego wysiłku. Z dru-
giej, zapewnia możliwość rozwoju tym, którzy 
oczekują bardziej zaawansowanych ćwiczeń.

Dogodna lokalizacja da gwarancję dobre-
go dostępu i odpowiedniego wykorzystania 
inwestycji. Siłownię zewnętrzną zaprojek-
towano na powierzchni bezpiecznej - bieżą-
cym terenie (bez utwardzenia i ogrodzenia). 
Urządzenia siłowni zaplanowano jako bezob-
sługowe, całkowicie bezpieczne, odporne na 
warunki atmosferyczne i próby zniszczenia, 
służące do treningu całego ciała. Przewidzia-
no montaż urządzeń na systemowym słupie 

mocowanym do prefabrykowanej stopy fun-
damentowej.

W skład wyposażenia siłowni wchodzą 
następujące urządzenia: podwójne urządze-
nie rozgrzewająco-relaksujące typu masażer, 
koła tai chi, podwójne urządzenie aerobowe 
typu przywodziciel nóg, stepper, podwójne 
urządzenie siłowe typu praca nożna, wyciąg 
górny, podwójne urządzenie siłowo-aerobowe 
typu wahadło, twister, podwójne urządzenie 
siłowe typu motyl, pojedyncze urządzenie ae-
robowe typu narciarz, pojedyncze urządzenie 
aerobowe typu biegacz i pojedyncze urządze-
nie aerobowe typu wioślarz. 

Plac zabaw zaplanowano na nawierzchni 
bezpiecznej z piasku. Nawierzchnia ta obej-

mować będzie całą powierzchnię placu - 
zajmowaną przez urządzenia zabawowe oraz 
strefę bezpieczeństwa do każdego z nich. 
Przestrzeń placu zostanie wydzielona z ist-
niejącego terenu betonowym obrzeżem. Na 
placu zaprojektowano bezpieczne, odporne 
na warunki atmosferyczne i bezobsługowe 
zestawy zabawowe. W skład wyposażenia 
placu wejdą następujące urządzenia: mały 
zestaw zabawowy ze zjeżdżalnią, sprężyno-
wiec typu koniczynka, huśtawka typu bocia-
nie gniazdo.

Całkowity koszt inwestycji wynosi pięć-
dziesiąt tysięcy sto złotych, a dofinansowa-
nie trzydzieści jeden tysięcy osiemset sie-
demdziesiąt osiem złotych. 

Fot. P. Markowski (2x)

SPALONE PODDASZE
Trzydziestu dwóch strażaków zmagało się z pożarem domu jed-
norodzinnego w Krzymowie przy ulicy Głównej. Na szczęście 
obyło się bez ofiar.

Do zdarzenia doszło dwudziestego czwar-
tego października. Informację o palącym się 
dachu budynku strażacy otrzymali kilkanaście 
minut po godzinie czternastej.

Do akcji zostali skierowani strażacy z Jed-
nostki Ratowniczo-Gaśniczej nr 2 w Koninie 
oraz druhowie z OSP Krzymów, Paprotnia, 
Brzeźno i Kałek.  

Działania strażaków w pierwszej fazie po-

legały na wprowadzeniu ratowników poprzez 
okno na poddasze budynku. Po przyjeździe 
na miejsce zdarzenia, z drabiny mechanicz-
nej z Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej nr 2 
w Koninie, wykonano piłą mechaniczną otwór 
w pokryciu dachu, co umożliwiło podanie 
wody oraz odprowadzenie gazów pożarowych. 

Prawdopodobną przyczyną pożaru było 
zwarcie instalacji elektrycznej.| mar.

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca w obszary wiejskie”

MATERIAŁ PROMOCYJNY

Pragnę serdecznie podziękować Mieszkańcom Głod-
na i Starych Paprockich Holendrów za zaufanie, któ-
rym mnie odbdarzyli, oddając swój głos w wyborach 
samorządowych.

Dołożę wszelkich starań, aby wywiązać się ze złożo-
nych Państwu deklaracji  - będę dbał o nasze wspól-
ne dobro, wsłuchując się w Państwa pomysły, uwagi 
i opinie.

Paweł Broskowski
Radny Gminy Krzymów

Jak zrobić dobrą nalewkę? Wiedzę na ten temat będzie można po-
siąść już siódmego listopada na specjalnych warsztatach.

DOBRA NALEWKA JEST… DOBRA

Warsztaty organizuje Stowarzyszenie Wiel-
kopolska Wschodnia. Odbędą się one siódme-
go listopada o godzinie dziesiątej w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Brzeźnie. Organizator za-
pewnia profesjonalnego i wykwalifikowanego 
prelegenta, materiały szkoleniowe oraz poczę-

stunek. 
Udział w warsztatach należy potwierdzić 

do piątego listopada, dzwoniąc pod numer 63 
245 18 58 lub 664 031 617, albo drogą mailową 
na adres: fundusze@wielkopolskawschodnia.pl

Liczba miejsc jest ograniczona. | mar.

Paweł Broskowski
Radny Gminy Krzymów

OGŁOSZENIE
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Fot. P. Markowski (4x)

Od tego roku, puchary za pierwsze miej-
sca są pucharami przechodnimi.

— Chciałem w ten sposób uatrakcyjnić te 
zawody. Puchary są bardziej okazałe, atrak-
cyjniejsze i mam nadzieję, że to wzmocni chęć 
rywalizacji o nie w kolejnych turniejach — 
mówi Tomasz Opszalski, Komendant Gmin-
ny ZOSP RP w Krzymowie.

A do tegorocznej rywalizacji zgłosiły 
się cztery drużyny męskie i cztery kobiece 
z Brzeźna, Kałku, Krzymowa i Paprotni. Me-
cze panów sędziował Arkadiusz Kołodziej-
czak, a Leszek Staszak zmagania pań.

W piłce siatkowej puchar komendanta 
wywalczyły druhny z paprotni, drugie miej-
sce zajęły druhny z Kałku, trzecie z Brzeźna, 
a czwarte z Krzymowa

W piłce nożnej najlepsi byli druhowie 

PUCHARY W DRODZE
W Brzeźnie został rozegrany podwójny turniej strażacki. W piłce nożnej o puchar Komendanta Gminnego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej w Krzymowie już po raz siódmy walczyli druhowie, a druhny po raz trzeci w piłce 
siatkowej.

z Kałku, na drugim miejscu uplasowali się 
druhowie z Krzymowa, na trzecim z Paprot-
ni, a na czwartym z Brzeźna.

— Chciałbym podziękować inicjatoro-
wi turnieju, druhowi Julianowi Tomickiemu 
i druhowi Tomaszowi Opszalskiemu za kon-
tynuowanie tych rozgrywek. Myślę, że turniej 
jest potrzebny i można go będzie jeszcze roz-
wijać, wprowadzając na przykład podział na 
kategorie wiekowe. Dziękuję za zaproszenie 
i do zobaczenia za rok. Wtedy będę już tyl-
ko w roli kibica, ale jeśli mnie zaprosicie, to 
przyjdę — mówił Tadeusz Jankowski, Wójt 
Gminy Krzymów. 

Celem turnieju jest nie tylko rywalizacja 
sportowa.

— Chcemy wyjść na powietrze, spotkać 
się, poznawać się. Generalnie mamy mało 

TERAZ MOŻNA GRAĆ!
Zakończyły się modernizacje boisk przy szkołach podstawowych w Brzeźnie i Paprotni. Inwestycje były współfinansowane z fun-
duszy europejskich.

Wcześniej boiska były wykonane z be-
tonu i asfaltobetonu. Ich modernizacja po-
legała na wykonaniu nowej, bezpiecznej 
nawierzchni. Teraz są to obiekty wielofunk-
cyjne, przeznaczone do gry w piłkę ręczną, 
koszykówkę, unihokeja, siatkówkę oraz te-
nisa ziemnego.

Głównym celem projektu jest populary-
zacja zajęć ruchowo-rekreacyjnych wśród 

dzieci i młodzieży z gminy Krzymów oraz 
stworzenie warunków do uprawiania sportu 
i rekreacji. Realizacja projektu przyczyniła się 
do polepszenia standardu istniejących obiek-
tów sportowych.

Dzięki inwestycjom będzie możliwe or-
ganizowanie zajęć treningowych, zawodów 
sportowych, turniejów podwórkowych dla 
dzieci i młodzieży szkolnej oraz spotkań re-

kreacyjnych, takich jak festyny, imprezy oko-
licznościowe.

Z boisk będą korzystały dzieci w trakcie 
zajęć szkolnych, natomiast po zajęciach lek-
cyjnych obiekty będą ogólnodostępne i wstęp 
na nie będzie bezpłatny. 

W Brzeźnie po przeprowadzonej mo-
dernizacji, boisko jest przeznaczone do gry 
w piłkę ręczną, koszykówkę, tenisa ziemnego 

i siatkówkę.
W Paprotni boisko jest teraz przezna-

czone do gry w piłkę ręczną, koszykówkę, 
unihokeja i siatkówkę.

Całkowity koszty operacji to sto czter-
dzieści dziewięć tysięcy dziewięćset złotych 
i jeden grosz. Dofinansowanie wyniosło 
dziewięćdziesiąt pięć tysięcy trzysta osiem-
dziesiąt jeden złotych. 

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca w obszary wiejskie”

MATERIAŁ PROMOCYJNY

Mirosław Kruszyński

Szanowni Państwo, mieszkańcy Bolesławowa, Depauli, ignacewa, 
Potażnik, Adamowa i Teresiny! 

Serdecznie dziękuję za poparcie udzielone mi 21 października pod-
czas wyborów samorządowych. Składam gorące podziękowania 
wszystkim, którzy oddali na mnie głos oraz udzielali wsparcia pod-
czas trudnej kampanii wyborczej. Dziękuję również tym z Państwa, 
którzy oddali głos na moich kontrkandydatów i poprzez swój udział 
w wyborach dali dowód obywatelskiej dojrzałości. Państwa udział 
w tych wyborach był dla mnie prawdziwym zastrzykiem energii. Da-
liście mi Państwo siłę i wielki mandat zaufania. Dołożę wszelkich 
starań, aby moje obowiązki wykonywać  sumiennie i należycie. Moim 
niedawnym konkurentom z całego serca życzę dalszej aktywności 
w działaniach na rzecz naszej Gminy i jej mieszkańców. Mam nadzie-
ję, że staniecie się Państwo moimi sprzymierzeńcami. Jeszcze raz 
bardzo dziękuje za zaufanie i poparcie. Pozostaję do Państwa dys-
pozycji jako Radny Gminy Krzymów i Sekretarz Powiatu Konińskiego.

Z wyrazami szacunku

sposobności, żeby się spotykać, dlatego to wy-
darzenie ma nas też do siebie zbliżyć — mówi 
Tomasz Opszalski.

Na wszystkich strażackich sportowców 
czekała kiełbasa pieczona nad ogniskiem 
i napoje. | mar.
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RUNDA NIEWYKORZYSTANYCH SZANS
Mamy piłkarsko bardzo dobry zespół, przewyższający właściwie każdego przeciwnika, z którym graliśmy. Możemy tylko żałować, że 
jesteśmy tak nieskuteczni. W rundzie jesiennej naliczyłem przynajmniej czterdzieści niewykorzystanych szans na zdobycie bramki — 
mówi Sławomir Śmigielski, trener Czarnych Brzeźno.

Słowa te potwierdziły się w każdym z paź-
dziernikowych meczów. Trzydziestego paź-
dziernika Czarni Brzeźno zagrali na wyjeździe 
z Victorią II Września. Mecz zakończył się po-
rażką naszej drużyny 1:0, ale wcale nie była ona 
oczywista.

— Graliśmy dobrze, mieliśmy sporo sytuacji 
strzeleckich, ale niestety ich nie wykorzystaliśmy. 
A gospodarze w osiemdziesiątej piątej minucie 
strzelili nam bramkę z rzutu wolnego po błędzie 
naszych obrońców i w ten sposób straciliśmy 
trzy punkty. Trochę niezasłużenie, zresztą na-
wet trener Victorii powiedział, że patrząc na grę 
obu zespołów, oni nie zasłużyli nawet na remis 
— mówi Sławomir Śmigielski, trener Czarnych 
Brzeźno.

Siódmego października drużyna z Brzeź-
na podejmowała Spartę Konin, zespół mający 
ambicję na awans do gry w klasie Okręgowej. 
Mecz zakończył się bezbramkowym remisem. 
W opinii Sławomira Śmigielskiego sytuacja 
była podobna do spotkania we Wrześni. Bar-
dzo dobra gra Czarnych i dużo niewykorzysta-
nych sytuacji. Również kolejny mecz, zagrany 
na wyjeździe z Polonią Golina, zakończył się 
podziałem punktów. W tym przypadku po raz 

Fot. P. Markowski

kolejny podopiecznym Sławomira Śmigielskie-
go nie udało się zakończyć akcji zdobyciem 
bramki, mecz jednak był bardziej wyrównany 
od dwóch poprzednich. 

Niewiele się zmieniło dwudziestego pierw-
szego października w rozegranym przed własną 
publicznością spotkaniu z Orłami Hutą Łukom-
ską. To również był mecz niewykorzystanych 
szans przez piłkarzy z Brzeźna. Ale przynaj-
mniej kibice zobaczyli w nim bramki. Dokład-
nie dwie. Pierwszą zdobyli gospodarze, drugą, 
w ostatniej części meczu, wbili Czarnym goście 
z rzutu wolnego.

— Ten mecz powinniśmy wygrać przynaj-
mniej czterema bramkami, a zakończył się re-
misem i zostawił niesmak straconych dwóch 
punktów — komentuje Sławomir Śmigielski. 

Ostatni październikowy mecz Czarni Brzeź-
no rozegrali na własnym boisku dwudziestego 
ósmego października, tym razem podejmując 
ZKS Zagórów. Po pierwszej połowie wydawało 
się, że będzie to kolejny mecz, w którym zawod-
nikom gospodarzy zabraknie skuteczności, by 
to spotkanie wygrać. Świadczył o tym niewy-
korzystany rzut karny, strzały w słupki i po-
przeczkę czy niewykorzystane sytuacje sam na 

sam. Do przerwy mogło być 4:0 dla Czarnych. 
Jednak po czterdziestu pięciu minutach gry jej 
efektem był bezbramkowy remis.

— W przerwie zrobiłem dwie zmiany, ale 
druga połowa znowu zaczęła się od niewykorzy-
stanych akcji. W końcu Bartek Trzeciak strzelił 
bramkę na 1:0, a po chwili Nikodem Urbański 
podwyższył ten wynik na 2:0. Sytuacji strze-
leckich mieliśmy jeszcze dużo, w tym niewyko-

rzystany drugi rzut karny, ale wynik do końca 
meczu już się nie zmienił — dodaje Sławomir 
Śmigielski. 

Mimo wszystko, przed ostatnim meczem, 
który zostanie rozegrany na wyjeździe z Wartą 
Kramsk czwartego listopada, Czarni Brzeźno 
zajmują w tabeli piąte miejsce, znajdując się 
w grupie najlepszych zespołów drugiej grupy 
konińskiej A klasy. | mar.

Szanowni Państwo,
Drodzy Mieszkańcy Brzeźna!
Z ogromną radością przyjąłem informację, że dzięki Państwa po-
parciu, po raz drugi uzyskałem mandat Radnego Gminy Krzymów. 
Z całego serca dziękuję za zaufanie, jakim mnie Państwo obda-
rzyli.
Przed nami pięć lat kolejnych wyzwań i zadań. Zobowiązuję się 
do godnego reprezentowania Państwa interesów w lokalnym 
samorządzie, tak by przyczyniać się do rozwoju Gminy Krzymów 
i naszej Miejscowości. 
Jestem otwarty na Państwa pomysły i mam nadzieję, że wspólnie 
uczynimy naszą Małą Ojczyznę jeszcze piękniejszą.

Leszek Staszak
Radny Gminy Krzymów

ZAGRAJĄ O MISTRZOSTWO  
WOJEWÓDZTWA
Szachiści ze szkół podstawowych w Paprotni i Krzymowie zostali 
srebrnymi medalistami w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu 
Konińskiego i awansowali do mistrzostw wojewódzkich. 

Dziewiętnastego października w Miejsko-
-Gminnym Ośrodku Kultury w Ślesinie odbyły 
się Mistrzostwa powiatu konińskiego w sza-
chach. Do turnieju zgłosiło się osiemnaście 
drużyn: dziewięć w roczniku 2003-2005 i dzie-
więć w rocznikach 2006 i młodszych. Turniej 
rozegrano systemem kołowym każdy z każ-
dym, tempem piętnastu minut na zawodnika.

Gminę Krzymów reprezentowało sześć 
drużyn: dwie ze szkoły podstawowej w Brzeź-
nie, dwie ze szkoły podstawowej w Paprotni 
i dwie ze szkoły podstawowej w Krzymowie. 
Wszyscy szachiści, którzy reprezentowali szko-
ły i gminę są szachistami Klubu Szachowego 
GOK „Dwie Wieże” Brzeźno. 

— Mistrzostwa w jednej i drugiej grupie 
wygrały drużyny ze Ślesina, które dominują 
w tej dyscyplinie od wielu lat, chociaż w tym 
roku w grupie młodszej do przedostatniej rundy 
to szachiści ze szkoły podstawowej w Paprotni 

Fot. archiwum (2x) 

byli liderami. Dopiero w ostatniej rundzie prze-
grali z szachistami ze szkoły podstawowej w Śle-
sinie 3 do 1. Remis dawał im pierwsze miejsce 
— mówi Robert Majdecki, trener KS-GOK 
Dwie Wieże Brzeźno

W Mistrzostwach dwie pierwsze dru-
żyny z każdej grupy uzyskiwały awans do 
Mistrzostw Wojewódzkich, tak więc powiat 
reprezentować będą dwie drużyny z gmi-
ny Krzymów. W grupie młodszej drużyna 
ze szkoły podstawowej w Paprotni, a w gru-
pie starszej drużyna ze szkoły podstawowej 
w Krzymowie. Paprotnia grała w składzie: Hu-
bert Majda (zdobył 6/8 pkt), Norbert Jackow-
ski (8/8 pkt), Jakub Bryl (6/8 pkt) i Weronika 
Rosiak (2,5/8 pkt). Krzymów grał w składzie: 
Adam Kałużny (5/8 pkt), Mateusz Zawadzki 
(7/8 pkt), Cyprian Michalak (3/4 pkt), Robert 
Mrowicki (4/4 pkt), Hanna Stolarek (2/4 pkt) 
i Natalia Kubacka (0/4 pkt). | mar.
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